

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးအလံာ်လၢပုၤဆါဒီးမိၢ်ပာ်/ပုၤက့ၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

Emergency Use Authorization (EUA) (သဲစးဂ့ၢ်ဂီၤအုတ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမိၤစူးကါတၢ်) Remdesivir လၢခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရးတၢ်ဆါ ၂၀၁၉ (COVID-19) အဂီၢ်

တၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်ကသံၣ်တၢ်ကိးအမံၤလၢ **remdesivir** လၢတၢ်ကူစါယါဘျါ ခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရးတၢ်ဆါ ၂၀၁၉ (COVID-19) အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးအလံာ်အံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢကဒုးန့ၣ်ပာ်စၢၤတၢ်အိၣ်ဘၣ်ကသံၣ် **remdesivir** အတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဘျး. လၢနဒီးန့ၣ်အံၤ မ့တမ့ၢ် ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်သ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တအိၣ်ဒီးပနံၣ်ကလၢ **U.S. Food and Drug Administration (FDA)**(ကီၢ်အမဲရကတၢ်ပာ်ဆုၤရဲၣ်က့ၢ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးကသံၣ်ကသိၣ်ဂီၢ်) အၢၣ်လီၤတူၢ်လီၢ်အိၣ်ဖိးသဲစးလၢကကူစါယါဘျါ **COVID-19** အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် **remdesivir** ကမ့ၢ်တၢ်ကဲဘျးလၢပုၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢဘၣ်ကံ **COVID-19** အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖးဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးအလံာ်လၢက့ၢ်အိၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယး **remdesivir** တက့ၢ်. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံက့ၢ်တဖၣ်န့ၣ် တၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးန့ၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢတက့ၢ်. မ့ၢ်နတၢ်ယုထၢလၢကဒီးန့ၣ်ဘၣ် **remdesivir** မ့တမ့ၢ် ပတုၣ်ကွံၣ်အိၣ်လၢတဘျီလၢလၢန့ၣ်လီၤ.

COVID-19 မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

COVID-19 ကဲထီၣ်သးခိဖျိဘဲရးယၢ်တၢ်ကိးအိၣ်လၢ ခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရး န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရးတကလုာ်အံၤ တၢ်တထံၣ်ဘျးန့ၣ်အိၣ်တဘျီဒီးဘၣ်လီၤ. ခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရးအသိအံၤ တၢ်ထံၣ်န့ၣ်အိၣ်အဆိကတၢ်လၢပုၤအိၣ်ဆိးလၢ **Wuhan**(အုၣ်ဟါ), **Hubei** (ဟူဟုၣ်) ကီၢ်ရုၣ်, တရုးကီၢ်ဖဲလါဒံၣ်စ့ဘၣ် ၂၀၁၉ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ဖျါလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ကံလၢပုၤကညီဆုၤပုၤကညီလၢ **Hubei**(ဟူဟုၣ်) ချၢဒီးလၢထံကီၢ်အဂၤတဖၣ်ဆုတရုးကီၢ်ချၢ, ယုၣ်ဒီးကီၢ်အမဲရကန့ၣ်လီၤ. နဘၣ်ကံ **COVID-19** သ့ခိဖျိတၢ်အိၣ်ဘျးတၢ်လီၢ်သးဒီးပုၤလၢအိၣ်ဒီးဘဲရးယၢ်သ့န့ၣ်လီၤ.

COVID-19 တၢ်ဆူးတၢ်ဆါစးထီၣ်သးအပတီၢ်လၢအစၢ်ဒိၣ်မး (ယုၣ်ဒီးပုၤတနီၤနီၤလၢတဖျါဒီးတၢ်ဆါက့ၢ်ပနီၣ်တဖၣ်) လၢကစးထီၣ်သးအဂီၢ်, ယုၣ်ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါတုၤလၢတသံတၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါမံၤဟ့ၣ်က့ၢ်ဝဲလၢ **COVID-19** တၢ်ဆါအါတက့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အစၢ်, တၢ်ဆါအနးန့ၣ်ကဲထီၣ်သးသ့ဒီးမၤနးထီၣ်နတၢ်ဆါအဂၤတဖၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. ပုၤသးပုၤဒီးပုၤသးနံၣ်ကိးပတီၢ်ဒီးတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအနး, အိၣ်ထီၣ်(ယံာ်ထၢ) ဒ်အမ့ၢ်, အဒိ, သးတၢ်ဆါ, ပသိၣ်တၢ်ဆါဒီးတၢ်ဆံၣ်ဆါန့ၣ်ဖျါလၢအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဒိၣ်လၢကဘၣ်ထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ **COVID-19** အယိန့ၣ်လီၤ.

COVID-19 အတၢ်ဆါက့ၢ်ပနီၣ် မ့ၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်.

COVID-19 အတၢ်ဆါက့ၢ်ပနီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ လီၤကီၢ်, ကူး, ဒီးကသါတလၢသါ, ကအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢ ၂-၁၄ သီဖဲဘၣ်ကံဝံၤလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိးက့အနးနးကလဲၣ်ပုၤယုၣ်ဒီးတၢ်ကသါအတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲကဲထီၣ်သးသ့ဒီးမ့ၢ်တၢ်လၢအဒုးမၤနးထီၣ်နတၢ်ဆါအဂၤတဖၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.

remdesivir မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

Remdesivir မ့ၢ်တၢ်ယိထံမၤက့ၢ်ကသံၣ်မၤသံတၢ်ယၢ်တမံၤလၢအကူစါပုၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢဘၣ်ကံဒီး **COVID-19** န့ၣ်လီၤ. **Remdesivir**မ့ၢ်တၢ်ယိထံမၤက့ၢ်သးမ့ၢ်လၢအိၣ်လၢတၢ်မၤလီၤယုသ့ၣ်ညါအဂ့ၢ်အဖၢမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအိၣ်စ့ဖိးဝဲလၢကသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်စူးကါ **remdesivir**အတၢ်ပုၤဖျးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်လီၢ်ထီၣ်လၢတၢ်ကူစါယါဘျါဘၣ်ပုၤလၢထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဘၣ်ကံဒီး **COVID-19** အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. **Remdesivir** ဖျါလၢတၢ်မၤက့ၢ်ကသံၣ်ကသိလၢအဖၢလီၤဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဘျါက့ၢ်တၢ်ဆါလၢပုၤတနီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တအိၣ်ဒီးကသံၣ်ကသိတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လီၢ်အိၣ်ဖိးခိဖျိ **FDA** လၢအမ့ၢ်တၢ်ပုၤဖျးဒီးကဲထီၣ်လီၢ်ထီၣ်လၢတၢ်ကူစါယါဘျါပုၤထီၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢဘၣ်ကံဒီး **COVID-19** အဂီၢ်ဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, **FDA** ဟ့ၣ်လီၤခွဲးစိကမိၤဂီၢ်အုတ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမိၤစူးကါ လၢတၢ်ကူစါယါဘျါ **COVID-19** လၢ **Emergency Use Authorization (EUA)**(သဲစးဂ့ၢ်ဂီၤအုတ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမိၤစူးကါ) ဖိလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယး **EUA**, က့ၢ်ဖဲ **“Emergency Use Authorization (EUA) (သဲစးဂ့ၢ်ဂီၤအုတ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမိၤစူးကါ) မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.”** အဆၢဖဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးအလံာ်အံၤအကတၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တချးယဒီးန့ၣ်ဘၣ် remdesivir န့ၣ် ယကြးတဲဘၣ်ယဆူၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢဒ်လဲၣ်.

တဲဘၣ်န့ၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢဘၣ်ယးနတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအဂ့ၢ်ခဲလၢက, ယုၣ်ဒီးဖဲနမ့ၢ်-

- မ့ၢ်ယၣ်တၢ်တမံၤလၢလၢ
- အိၣ်ဒီးကလုာ် မ့တမ့ၢ် သ့ၣ်တၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲ
- အိၣ်ဒီးဟူးသး မ့တမ့ၢ် တီၢ်ဟံၣ်လီၤလၢကအိၣ်ဒီးဟူးသး

- အိပ်စားမိဆုံးအိမ်ထဲ မှတမ့် တိတ်ဟ်လီလောကဒုးအိမ်ထဲနီၤထံ
- အိပ်စားတံဆုးတံဆါအိပ်စိပ်ကလဲၣ်
- အိမ်ကသံၣ်ကသီတဖၣ်တမံၤမဲၤ (ကသံၣ်ထဲလဲ, ကသံၣ်ပွၤလောကသံၣ်ကျဲး, ဘံၣ်တၢ်မံၣ်, မှတမ့် သ့ၣ်ဂံၢ်ဝၣ်စဲတဖၣ်)

ယဒီးန့ၢ်ဘၣ် remdesivir ကသုၣ်လဲၣ်.

တံဆဲးန့ၢ်န့ၢ် Remdesivir လာသ့ၣ်ကျိၤသူ (သ့ၣ်ကျဲးကျိၤ မှတမ့် IV) တနံၤတဘျီတုၤလၢ ၁၀ သီ ဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢန့ၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢဆိကမိၣ် တံမန့ၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လၢနဂီၢ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. Remdesivir မၤစၢၤလီၤစၢၤခိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရးယၢ်လၢနနီၢ်ခိၣ်ပုၤသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တံဆဲးကဒုးအိပ်ဆူၣ်ထီၣ်ကျဲးန့ၣ်လီၤ.

remdesivir အတံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးအကါဒိၣ်လၢကဲထီၣ်သးသ့ၣ်အါကတၢ်မ့ၢ်မန့ၢ်တဖၣ်လဲၣ်.

remdesivir အတံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလဲကဲထီၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-

- တံၢ်ခိၣ်ဆၢလၢဘၣ်ထွဲတံၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤဆူသ့ၣ်ကျိၤပုၤ. တံၢ်ထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢအိၣ်ဒီးတံၢ်ခိၣ်ဆၢလၢဘၣ်ထွဲတံၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤဆူသ့ၣ်ကျိၤပုၤဝဲတံၢ်ဆဲးန့ၣ်လီၤ remdesivir မှတမ့် ဝဲတံၢ်ဆဲးန့ၢ် remdesivir ကအတံၢ်ခါန့ၣ်လီၤ. တံၢ်ခိၣ်ဆၢလၢဘၣ်ထွဲတံၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤဆူသ့ၣ်ကျိၤပုၤအပနီၣ်အိၣ်ပျီဒီးတံၢ် က့ၢ်ပနီၣ်တဖၣ်ပၣ်ယုၣ်ဒီး- သ့ၣ်တံၢ်စံၣ်စ့ၤ, သးကလဲၤ, ဘျိး, ကဖၢထီၣ်, ဒီးကနိးကစုၣ်န့ၣ်လီၤ.
- သ့ၣ်အဆဲးစဲၣ်အါထီၣ်. တံၢ်ထံၣ်ဘၣ်လၢသ့ၣ်အဆဲးစဲၣ်အါထီၣ်သးလၢပုၤတဖၣ်လၢဒီးန့ၢ်ဘၣ် remdesivir, လၢအမ့ၢ်တံၢ်ပညိၣ်လၢသ့ၣ်အစဲလဲတဖၣ်တံၢ်ညိးထီၣ် မှတမ့် ဘၣ်ဒိန့ၣ်လီၤ. နဆူၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢကမၤက့ၢ်သ့ၣ်ဒ်သိးကသမံၤသမိးက့ၢ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်တချုးန့ၣ်န့ၢ် remdesivir ဒီးမၤ အိၣ်တနံၤတဘျီဝဲဒီးန့ၢ်ဘၣ် remdesivir အခါန့ၣ်လီၤ.

တံၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤတမ့ၢ် remdesivir အတံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလၢကဲထီၣ်သးသ့ၣ်လၢဘၣ်လီၤ. Remdesivir အိၣ်ဒီးလၢတံၢ်ယုၤမၤလိသ့ၣ်ညါအဂ့ၢ်အယိ တံၢ်တသ့ၣ်ညါဒီးဝဲအတံၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ခဲလၢဘၣ်လၢဆၢကတံၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢဒီးန့ၢ် remdesivir အနီၣ်ဂံၢ်အိၣ်စ့ၤန့ၣ်လီၤ. တံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလၢန့ၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်ဒီးလၢထံၣ်စိက့ၢ်ပျီအိၣ်တသ့ၣ်ကဲထီၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တံၢ်ဒိဘၣ်မၤ ဟူးလၢတံၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ကသံၣ်ကသီတမံၤလၢလၢသ့ၣ်ကျိၤသူမ့ၢ်ဝဲ တံၢ်ဆါတစိၣ်တလီၢ်, တံၢ်သ့ၣ်, ဖံးထီၣ်လၢ, ဆါ, ထီၣ်ညိး, ဒီးတံၢ်ဘၣ်ကဲထီၣ်ဝဲ တံၢ်ဆဲးကသံၣ်အလီၢ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

တံၢ်ကူစါယါဘျီအကျဲလၢအဂ့ၢ်မန့ၢ်တဖၣ်အိၣ်လဲၣ်.

ကသံၣ်ဒ် remdesivir အသိး, FDA ကပျဲတံၢ်စူးကါကသံၣ်ကသီအဂ့ၢ်မၤတဖၣ်လၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတံၢ်ကူစါယါဘျီဘၣ်ပုၤထီၣ်တံၢ်ဆါဟံၣ်လၢဘၣ်ကဲ COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. က့ၢ်အါထီၣ်တံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤဝဲ www.cdc.gov/COVID19 ဘၣ်ယးဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတံၢ်စူးကါကသံၣ်ကသီအဂ့ၢ်မၤတဖၣ်လၢတဘၣ်တံၢ်အာၣ်လီၤတူၢ်လိၣ်အိၣ်ခိၣ်ဖျိ FDA လၢကကူစါယါဘျီပုၤထီၣ်တံၢ်ဆါဟံၣ်လၢဘၣ်ကဲ COVID-19 အဂီၢ်အဂ့ၢ်တက့ၢ်. နဆူၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢကတၢ် ပိၣ်သကိးတံၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ယးတံၢ်မၤက့ၢ်ကသံၣ်ကသီဂီၢ်တဖၣ်လၢအကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်န့ၣ်တံၢ်ယုၤထၢလၢကတၢ်တံၢ်ကူစါယါဘျီသးဒီး မှတမ့် လၢတပၣ်ဒီး remdesivir အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ဆၢတံၢ်လၢနဒီးဆဲးဘၣ်အိၣ် မှတမ့် ပတုၣ် ကွံၣ်အိၣ်သ့ၣ်တဘျီလၢလၢန့ၣ်, တဆိတလဲဂံၢ်ခိၣ်ထံးကသံၣ်ကသီအတံၢ်က့ၢ်ထွဲန့ၣ်အပတံၢ်ဘၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်ဆၢတံၢ်လၢတဒီးဆဲးဘၣ်ကသံၣ် remdesivir န့ၣ်လဲၣ်.

နမ့ၢ်ဆဲးဘၣ် remdesivir န့ၣ်, နကဆါန့ၣ်ထီၣ် မှတမ့် တုၤလၢစူးကွံၣ်သးဒ်လဲၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ် remdesivir လီၤတံၢ်လီၤဆဲးဒ်တံၢ် န့ၣ်လီၤလၢကကူစါယါဘျီ COVID-19 အဂီၢ်ဒ်လဲၣ်, တံၢ်မၤသးလၢနကဆိးက့ၢ်န့ၣ်ထီၣ် မှတမ့် စူးကွံၣ်သးအဂီၢ်အိၣ်ဒီးဝဲန့ၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဟူးသး မှတမ့် အိၣ်ဒီးမိဆုံးအိမ်န့ၣ်လဲၣ်.

တံၢ်လဲၤခိၣ်ဖျိအိၣ်စ့ၤဘၣ်ယးတံၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ် remdesivir ဆူပုၤမိၢ်ဒါ မှတမ့် မိၢ်ဖိဆုံးအိမ်န့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢမိၢ်ဒီးမိလၢတအိၣ်ဖျဲၣ်ဒီးတဂၤအဂီၢ်, တံၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ကသံၣ် remdesivir အတံၢ်န့ၢ်ဘျုးကမ့ၢ်တံၢ်လၢအဂ့ၢ်န့ၣ်တံၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်လၢတံၢ်ကူစါယါဘျီဖိခိၣ်တက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ပုၤမိၢ် ဒါ မှတမ့် မိၢ်ဖိဆုံးအိမ်န့ၣ်, တၢ်ပိၣ်သကိးတံၢ်ယုၤထၢအကျဲတဖၣ်ဒီးတံၢ်အိၣ်သးလီၤတံၢ်လီၤဆဲးအဂ့ၢ်ဒီးန့ၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢတက့ၢ်.

ယကဟ်ပျီထီၣ်တံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးအိၣ်လၢကသံၣ် remdesivir အဂ့ၢ်ကသုၣ်လဲၣ်.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလၢအမၤတံၢ်တံၢ်န့ၣ်ဒီးတဘျီကွံၣ်န့ၣ် တဲဘၣ်နဆူၣ်ချ့ မၤစၢၤကရၢတဘျီယိတက့ၢ်.

ဟ်ပျီထီၣ်တံၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးအဂ့ၢ်ဆူ FDA MedWatch ဝဲ www.fda.gov/medwatch မှတမ့် ကိးလိတဲစိ 1-800-FDA-1088 တက့ၢ်.

ယကမသုညညါနာ်ဟ်အါထီၣ်သးကသုဒ်လဲၣ်.

- သံကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဒီးနဆူၣ်ချူ မၤစၤကရၢတက့ၢ်.
- ကွၢ်ဖဲ <http://www.cdc.gov/COVID19>
- ဆဲးကျၢနလီၢ်ကဝိး မ့တမ့ၢ် ကီၢ်စဲၣ်ကမ့ၢ်ဆူၣ်ချူ ဝဲၤကျိၤတက့ၢ်.

Emergency Use Authorization (EUA) (သဲစးဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးစိကမိးစူးကါတၢ်) မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

ကီၢ်အဲၤရကၤ FDA ဟ့ၣ်ခွဲးတၢ်စူးကါ remdesivir သုလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ဖဲတၢ်မၤကျိၤကျဲတဘိ တၢ်ကိးအိၤလၢ EUA န့ၣ်လီၤ. EUA ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၤအိၤခိဖျိ Secretary of Health and Human Service (HHS)(တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချူဒီးပုၤဂ့ၢ်ဂီၢ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤန့ၣ်ရှဲၢ်) အတၢ်ဘိးဘၣ်ရလီၤလၢ ခိၣ်ယၢတၢ်မၤအသးအိၣ်လၢကဘၣ်ဆိတလဲမၤဘၣ်လိာ်ဂီၢ်အူတၢ်စူးကါကသံၣ်ကသိဒီးတၢ်မူပိညါပနံၣ်ကတဖၣ်ဖဲ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိာ် ကတီၢ်ခါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

Remdesivir တလဲၤခိဖျိဘၣ်တၢ်ကွၢ်သမံသမိးအဂ့ၢ်တမံယိဒ်ပနံၣ်ကၤတခါလၢ FDA အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်အိၤ မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲအိၤအသိးဘၣ်န့ၣ် လီၤ. FDA ဆူၣ် EUA တထံၣ်သ့ဖဲတၢ်အိၣ်သးတူၤထီၣ်ဘးတၢ်ပၣ်ပနီၣ်, လၢပၣ်ယုာ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်လၢတဘၣ်လိာ်ဖိးမံ, ဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ် လိာ်အိၤ, တအိၣ်ဒီးကျဲအဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အဲၤစဲၣ်ညါ, FDA အတၢ်ဆၢတံၢ်ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢဖဲအ့ၣ်အတၢ်အုၣ်သးအလၢအပျဲလၢပၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အကြးအဘၣ်အိၣ်လၢကန့ၣ်ဝဲလၢပနံၣ်ကၤအံၤတူၤထီၣ်ဘးတၢ်ပၣ်ပနီၣ်အလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢတၢ်အိၣ်ပူၤဖျဲး. တၢ်ဖဲတၢ်မၤ, ဒီးတၢ်စဲထီၣ်လိာ်မံ ပနီၣ်ဒီးကကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်လၢတၢ်ကူၤစါယါဘျါပုၤဆါတဖၣ်ဖဲ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိာ်ကတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ကဘၣ်တူၤထီၣ်ဘးတၢ်ပၣ်ပနီၣ် ဝဲလၢတဖၣ်အံၤဒ်သိးကဒီးန့ၣ်တၢ်ပျဲလၢကစူးကါဘၣ်အိၤလၢတၢ်ကူၤစါယါဘျါပုၤဆါတဖၣ်ဖဲ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိာ်ကတီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

EUA လၢ remdesivir အဂီၢ်မူဝဲဖဲတၢ်ဘိးဘၣ်ရလီၤ COVID-19 လၢတၢ်ဆိတလဲမၤဘၣ်လိာ်ဖိးမံဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်စူးကါပနံၣ်ကၤတဖၣ်အံၤ, မ့တမ့ၢ် ဘၣ်လၢတၢ်ဆိကတီၢ်ကွၢ်အိၤ မ့တမ့ၢ် ထုးကွၢ်အိၤ (ဖဲတၢ်စူးကါလၢဘၣ်ပနံၣ်ကၤတဖၣ်န့ၣ်) န့ၣ်လီၤ.